



NO 9

FOR IMMEDIATE RELEASE  
FEBRUARY 6, 1970

DIVISION ON SCIENTIFIC RELATIONS AND ENVIRONMENTAL PROBLEMS

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, today announced the formation of a Division on Scientific Relations and Environmental Problems in the Department of External Affairs. While the Department has always been concerned with a variety of activities involving Canadian scientific interests, the creation of the new Division reflects the rapidly growing importance of the role of science and technology in the conduct of international affairs, as well as the recognition that most matters affecting the human environment extend beyond national boundaries. In fulfilling its tasks the new Division, to be headed by Mr. W.K. Wardroper, is to establish close cooperation with the Science Secretariat of the Privy Council Office and the other Government departments and agencies dealing with scientific matters and with the improvement of the environment, including the prevention of pollution.

Mr. Wardroper was born in Duncan, B.C. in 1922, and completed his education at the University of British Columbia following war service in Western Europe. Since joining the Department of External Affairs in 1947 he has served in Los Angeles, Ghana and Finland. In his most recent appointment he spent two and a half years as Canadian Director of the Asian Development Bank in Manila, Philippines.

During an earlier assignment in Ottawa Mr. Wardroper was closely involved with atomic energy and other scientific and technical matters.

Mr. Wardroper is married to the former Nancy Wilson, and has two sons.



no 9

POUR DIFFUSION IMMEDIATE  
LE 6 FEVRIER 1970

DIRECTION DES RELATIONS SCIENTIFIQUES  
ET DES PROBLEMES DE L'ENVIRONNEMENT

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, monsieur Mitchell Sharp, a annoncé la création d'une Direction des relations scientifiques et des problèmes de l'environnement au Ministère des Affaires extérieures. Bien que le Ministère ait toujours porté un intérêt actif aux diverses activités qui intéressent la science au Canada, la création de la nouvelle Direction traduit l'importance croissante du rôle de la science et de la technique dans la conduite des affaires internationales, et voit reconnaître le fait que la plupart des questions qui concernent le milieu humain dépassent le cadre des frontières nationales. Dans l'accomplissement de sa tâche, la nouvelle Direction, qui aura pour chef monsieur W. K. Wardroper, doit établir une étroite collaboration avec le Secrétariat scientifique du Bureau du Conseil privé et avec les autres ministères et organismes du Gouvernement qui s'occupent de questions scientifiques et de l'amélioration de l'environnement, y compris la prévention de la pollution.

WILFRID KENNETH WARDROPER

Monsieur Wardroper est né à Duncan (C.-B.) en 1922 et a complété ses études à l'Université de Colombie-Britannique après avoir servi durant la guerre en Europe occidentale. Depuis son entrée au Ministère des Affaires extérieures en 1947, il a été en poste à Los Angeles, au Ghana et en Finlande. Sa plus récente affectation a été en qualité de directeur canadien de la Banque asiatique de développement à Manille, aux Philippines, où il a passé deux ans et demi.

A un poste occupé antérieurement dans l'administration centrale, monsieur Wardroper s'intéressait de près aux problèmes de l'énergie atomique et à d'autres questions scientifiques et techniques.

Monsieur Wardroper et Madame, née Nancy Wilson, ont deux fils.